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Maksuneuvoston 20. kokous   

Aika 26.4.2024 klo 9.00–11.00 

Paikka Suomen Pankki, Snellmaninaukio 

 

 
Maksuneuvoston puheenjohtaja Tuomas Välimäki avasi kokouksen ja toivotti osallistujat tervetulleiksi 
maksuneuvoston 20. kokoukseen. Kokouksen avauksessa puheenjohtaja kävi läpi kokouksen asialistan 
sekä maksufoorumin ohjelman. 
 
Ensimmäisenä asiana maksuneuvostossa käsiteltiin pikamaksamisen edistämistä Suomessa, jonka esit-
teli Maria Huhtaniska-Montiel. Maksuneuvosto käynnisti syksyllä 2023 projektin valmistelemaan pika-
maksuratkaisua Suomeen.  Suomen Pankin koordinoimassa projektissa tavoitteena on ollut tuottaa 
suomalainen, eurooppalaisittain yhteensopiva pikamaksuratkaisun konsepti, joka sisältää pikamaksu-
ratkaisun edellyttämän sääntökirjan. Sääntökirjan on tarkoitus valmistua kesän 2024 aikana.  
 
Maksuneuvosto piti projektin etenemistä ja valmistumista tärkeänä ja kannatettavana. Keskustelua 
käytiin muun muassa pikamaksuratkaisun yksityiskohdista, kustannustehokkuudesta sekä uuden mak-
suvälineen hyväksyttävyydestä.  
 
Toisena asiana maksuneuvostossa käsiteltiin vähittäismaksujen tilitietojen selkeyttä loppuasiakkaille 
Euromaksualueen vähittäismaksuneuvoston (ERPB) suositusten1 mukaisesti. Tästä alustuksen piti Fi-
nanssialan Kirsi Klepp. Maksuneuvoston seurantaryhmän tarkoituksena on ollut tarkastella tilannetta 
Suomessa, lisätä ymmärrystä ja tietoa sekä arvioida mahdollisia suosituksia tilanteen parantamiseksi. 
Kaupalla on merkittävä rooli tietojen oikeellisuuden varmistamisessa. Käynnissä on maksupalvelusään-
telyn uudelleentarkastelu (PSD3/PSR), minkä yhteydessä käsitellään myös maksujen läpinäkyvyyttä ja 
maksunsaajan nimeä. Lainsäädäntö valmistunee loppuvuonna 2024.  
 
Maksuneuvosto kannusti jatkamaan suositusten implementointia ja edistämään maksutietojen selkeää 
näkymistä kuluttajille.   
 
Kolmantena asiana maksuneuvostossa oli käteiskatsaus. Jenni Liikanen kävi alustuksessaan läpi Suo-
men Pankin kuluttajakyselyn tuloksia, sekä käteisen nykytilannetta ja tulevaisuutta sekä tilastojen että 
säätelyn näkökulmasta. 
 
Keskustelua käytiin muun muassa siitä voidaanko sääntelyllä vaikuttaa käteisen kustannuksiin ja kätei-
sen käytön turvallisuuteen. Lisäksi keskustelua käytiin käteisen saatavuudesta ja hyväksyttävyydestä 
maksuvälineenä. 

 
1 https://www.ecb.europa.eu/paym/groups/erpb/shared/pdf/15th-ERPB-
meeting/Final_report_of_the_ERPB_working_group_on_transparency_for_retail_payments_end_-
_users.pdf?e53826e577a16eced647ffe382578861  

https://www.ecb.europa.eu/paym/groups/erpb/shared/pdf/15th-ERPB-meeting/Final_report_of_the_ERPB_working_group_on_transparency_for_retail_payments_end_-_users.pdf?e53826e577a16eced647ffe382578861
https://www.ecb.europa.eu/paym/groups/erpb/shared/pdf/15th-ERPB-meeting/Final_report_of_the_ERPB_working_group_on_transparency_for_retail_payments_end_-_users.pdf?e53826e577a16eced647ffe382578861
https://www.ecb.europa.eu/paym/groups/erpb/shared/pdf/15th-ERPB-meeting/Final_report_of_the_ERPB_working_group_on_transparency_for_retail_payments_end_-_users.pdf?e53826e577a16eced647ffe382578861
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Jakelu Maksuneuvosto 


